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Mogenpört. Den 8 november ordnade det regionala utvecklings-

bolaget Cursor Oy ett informationstillfälle på Havshotell Tallud-

den. Avsikten var att informera Mogenpörtborna om hur det 

naturturismprojekt som bolaget jobbar med på uppdrag av Pyttis 

kommun framskrider. – Slutintrycket av de dryga två timmar 

långa mötet var dock att invånarna ännu inte fick något svar på 

den viktiga frågan om vad det faktum att Pyttis kommun som 

markägare har ”vissa intressen” på Versö betyder i praktiken. Ett 

omfattande byggande? 

V E R S Ö  

Cursor jobbar vidare med naturturism-

projektet – men hotbilderna kvarstår 

Projektchef Taini Rajala kunde först meddela att bolagets projekt 

har förlängts med tre månader till 31.3.2012. Rajala berättade 

sedan om hur turismen hade ordnats på ett nationalparksområde 

(Slītere) i Lettland på ett sätt som hade sammanjämkat såväl den 

bofasta befolkningens som turisternas behov och intressen. 

Petri Parkko å sin sida redogjorde för sin naturutredning som 

inom kort blir färdig. Mot bakgrunden av gällande EU- och nation-

ellt regelverk berättade han ingående om olika naturtyper, växt- 

och djurarter på Mogenpört huvudö. 

Från Pyttis kommuns tekniska avdelnings sida fanns arbetschef 

Jukka Nieminen på plats. Han poängterade att ett framtida ut-

vecklande av Mogenpört förutsätter att vatten- och avloppsfrågan 

får en lösning. Det finns begränsat med grundvatten på holmen 

och i varje fall bör avloppsvattnet tas om hand. Nieminen påminde 

om att den kartläggning som för några år sedan gjordes kring ett 

vatten- och avloppssystem från riksvägen ner till Versö gav vid  

(forts. på sida 2) 

V E R S Ö  

Cursor jatkaa luontomatkailuprojekti-

työtään – mutta uhkakuvat säilyvät 

Från mötet på Talludden/Mäntyniemen kokouksesta 

Munapirtti. Alueellinen kehitysyhtiö Cursor Oy järjesti 8. mar-

raskuuta Merihotelli Mäntyniemessä tiedotustilaisuuden. Tar-

koituksena oli kertoa munapirttiläisille miten yhtiön, Pyhtään 

kunnan toimeksiannosta, vetämä luontomatkailuprojekti on 

edennyt. – Runsaan kahden tunnin pituisen kokouksen loppu-

vaikutelma oli kuitenkin se että asukkaat eivät vielä saaneet 

vastausta siihen tärkeään kysymykseen mitä se tosiasia että 

Pyhtään kunnalla maanomistajana on ”tiettyjä intressejä” Ver-

sössä käytännössä tarkoittaa. Laajamittaista rakentamistako? 

 
Projektipäällikkö Taini Rajala ilmoitti ensin että projekti oli saanut 

kolmen kuukauden jatkoajan aina 31.3.2012 saakka. Sen jälkeen 

Rajala selosti miten matkailu on järjestetty eräässä latvialaisessa 

kansallispuistossa (Slītere) siten että sekä vakinaisten asukkaiden 

ja turistien tarpeet ja intressit on sovitettu yhteen. 

Petri Parkko puolestaan selosti piakkoin valmistuvaa luontoselvi-

tystään. EU:n ja kansalliset määräykset taustalla hän kertoi kat- 

(jatkuu sivulla 2) 
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(forts. från sida 1) 

handen att byggnadskostnaderna skulle uppgå till tre miljoner 

euro. I dag skulle kostnaderna ligga någonstans mellan tre och 

fyra miljoner. Nieminen framhävde att ett förverkligande av 

dylika dyra byggnadsarbeten kräver att det finns någon som 

betalar för kalaset. Denna betalare skall inte vara samhället. 

Rajala påminde om att Cursor endast är en konsult och att de 

slutliga besluten fattas Pyttis kommun. Hon konstaterade emel-

lertid att kommunen, som markägare, har ”vissa intressen” på 

Versö, utan att dock närmare definiera vad hon avsåg med detta. 

Eftersom turism kräver en viss styrning, ansåg hon att det efter 

(jatkoa sivulta 1) 

tavasti Munapirtin pääsaaren erilaisista luontotyypeistä, kasvi – ja 

eläinlajeista. 

Pyhtään kunnanteknisen osaston puolesta oli työpäällikkö Jukka 

Nieminen paikalla. Hän painotti että Munapirtin tuleva kehittämi-

nen edellyttää että vesi- ja viemärikysymys tulee ratkaistuksi. 

Saaressa on rajoitetusti pohjavettä ja joka tapauksessa jätevesistä 

pitää huolehtia. Nieminen muistutti että muutaman vuoden ta-

kainen kartoitus vesi- ja jätevesijärjestelmän rakentamisesta 

valtatieltä Versöhön osoitti että rakentamiskulut nousisivat kol-

meen miljoonaan euroon. Tänään kustannukset olisivat jossain 

kolmen ja neljän miljoonan euron välillä. Nieminen painotti että 

näin kalliit rakennustyöt vaativat sen että joku maksaa laskun. 

Maksajana ei pidä olla yhteiskunta. 

Taini Rajalas sammanfattningsbild: På Mogenpört finns tre områden vilka är intres-

santa ur turismsynpunkt och vilka har utvecklingspotential, nämligen 1) området för 

byggande (!) på Versömalmen, 2) området kring Havshotell Talludden och 3) hamn-

området i Spjutsund. 

Taini Rajalan yhteenvetokuva. 

 

 

 

 

MOGENPÖRT ÖS BYAFÖRENING – 

MUNAPIRTIN SAAREN KYLÄYHDISTYS 

R.F. 

 

c/o Marttinen 

Tuskasvägen 361/Tuuskintie 361 

49220 Broby/Siltakylä 

 

byaforeningen@mogenport.net  

Rajala muistutti että Cursor ainoastaan on konsultti ja että lopul-

liset päätökset tehdään Pyhtään kunnassa. Hän totesi kuitenkin 

että kunnalla maanomistajana on ”tiettyjä intressejä” Versössä, 

tätä käsitettä kuitenkin lähemmin määrittelemättä. Koska mat-

kailu edellyttää tiettyä ohjausta, hän näki että projektivaiheen 

jälkeen kunnan tulisi aloittaa aluesuunnitteluprosessi joka kattai-

si Versön ”rakentamisalueen”, Mäntyniemen sekä Keihässalmen 

satama-alueen. 

Kunnan kaavoitusinsinööri Pirjo Korpan mukaan kunta ei vielä 

ole käynnistänyt aluetta koskevia suunnitteluprosesseja. Ensin 

odotetaan Korkeimman hallinto-oikeuden ratkaisua tehdyistä 

maakuntakaavavalituksista. Hän odottaa että se saadaan vuoden 

2012 ensimmäisellä puoliskolla. JS 

projektskedet är skäl att starta en områdesplaneringsprocess, 

som skulle omfatta ”området för byggande” på Versö, Talludden 

och hamnområdet i Spjutsund. 

Enligt kommunens planeringsingenjör Pirjo Kopra har kommu-

nen ännu inte satt igång någon planeringsprocess som omfattar 

området. Först väntar man på hur Högsta förvaltningsdomstolen 

avgör de inlämnade besvären över landskapsplanen. Hon väntar 

att avgörandet kommer under den första hälften av 2012. JS 



SENASTE NYTT 

Så här refererar Pyttis-

bladet 15.11.2011 det 

som Cursors Taini Rajala 

berättade för kommun-

fullmäktige i Pyttis. – 

Betydligt mera klartext 

än vad som framfördes 

på Talludden... 

VIIMEISIMMÄT 

UUTISET 

Näin Pyhtäänlehti 

15.11.2011 selosti sitä 

mitä Cursorin Taini Ra-

jala kertoi kunnan-

valtuustolle. – Paljon 

selväsanaisempaa 

tekstiä kun mitä esitel-

tiin Mäntyniemessä... 


